
TÁJÉKOZTATÓ ÉS MEGHÍVÓ 

Tisztelt Horgásztársak! 

Ezúton szeretnénk összefoglalni, és a február 12-én 9:00-tól tartandó 

közgyűlés előtt tájékoztatni a tagokat az egyesület vezetősége által a 2022-es 

évre, illetve a közeljövőre kitűzött céljait, rendelkezéseit, melyek az alábbiak: 

- tanulva a tavalyi évben fellépő vízhiányból, azt a célt tűztük ki, hogy a 

lehető legtöbb vizet tartsuk meg tavainkban. Emiatt felmértük a tavak be 

és kifolyó pontjainak magasságát, és megnéztük, hogy hol lehetséges az 

esetleges vízszintemelés, illetve milyen más megoldásokkal lehet a fent 

leírt célt elérni. Ebben az évben szeretnénk a tapasztalt hiányosságokat, 

problémákat megoldani. (pl. kis4 gátjának kijavítása, felső szintjének 

emelése. 2021-ben a nagy 4 – 5 közötti áteresz 5 felöli végét megkerestük, 

kitisztítottuk, és egy új befolyó elemet helyeztünk el) 

- a tavalyi évben sajnos nagyon sokan nem teljesítették a társadalmi 

munkájukat. Több gyűlésen is hangsúlyoztuk, hogy az egyesület 

működéséhez és fejlesztéséhez a tagok munkájára van szükség. Emiatt a 

társadalmi munkára vonatkozóan azt a szabályt hoztuk, hogy csak az előírt 

15óra társadalmi munka fele váltható meg, a többit le kell dolgozni, vagy 

embert kell biztosítani hozzá. (Horgászrend 55. pontja)   

- a horgászrendben vannak egyéb módosítások is, ezen pontokat 

vastagítással kiemeltük, nem sorolnánk itt fel tételesen. Kérjük, hogy ezt 

mindenki figyelmesen tanulmányozza át! 

- haltelepítések tekintetében tavasszal cca. 750kg pontyot, 100kg süllőt, 

50kg csukát és kb. „kéttenyeres” dévérkeszeget (ennek mennyisége 

egyeztetés alatt van) tervezünk telepíteni. Ősszel cca. 500kg pontyot (itt 

szeretnénk 5-10kg-s súlyú halakat is telepíteni) és további 200kg süllőt. A 

pontyokat jellemzően a kis2, 2, 3, kis 4 tavakba, a süllőket a 2 és 3as tóba 

telepítenénk, minimális mennyiséget (vérfrissítésként) a hátsó tavakba, a 

csuka a 2-es tóba kerülne.  (megjegyeznénk, hogy az idei évben a MOHOSZ 

előzetes tájékoztatása szerint lehetőség nyílik haltelepítésre is pályázni, 

melyen mindenképp szeretnénk indulni, és kihasználni az 50%-os 

támogatottságú pályázatot) 

- a vezetőség célja, hogy tavainkban és annak környezetében egy 

egészséges ökoszisztéma tudjon kialakulni, a halállomány, a vízi élővilág 

változatos és bőséges, önfenntartó legyen. Ezen cél elérését követően 

lehetőség nyílik arra, hogy a jelenleg halelvitellel korlátozott tavainkból 



telepítsük majd az intenzíven horgászottakat, jelentős mennyiségű 

telepítési kiadást megspórolva ezzel, és lehetőséget biztosítva más, eddig 

nem telepített fajok telepítésére is.  Emiatt döntöttünk úgy, hogy a nagy 

4, 5 tavak mellett a nagy 1-es tóra is hasonló szabályokat hozunk, illetve 

tiltjuk az egyéb halak (keszegfélék) elvitelét is (Horgászrend 36. pontja) 

- a MOHOSZ eszközökre is ír ki pályázatot, melyen szintén indulni 

szeretnénk, illetve egyéb állami programokban is lehetőség nyílik részt 

venni. Ezzel kapcsolatban szeretnénk kérni a tagokat, hogy jelezzék 

ötleteiket ezzel kapcsolatban!  

- az idei évben nagy hangsúlyt szeretnénk fektetni a halak telepítése mellett 

azok etetésére is főképp a 2,3 tavakon (tavaly ősszel ezt el is kezdtük, 2 

alkalommal történt etetés) 

- további tervek között szerepel a meglévő de még fel nem újított stégek 

renoválására, illetve újak építésére, az 1-es tó kifolyójának kialakítására 

(halvesztés miatt szükséges) 

- ebben az évben szeretnénk egy hidat készíteni a kis 4-es kifolyójához, ami 

egyben gátként funkcionálna, illetve átjutást biztosítana a 

fűnyírótraktornak is, amivel hatékonyabb lenne a fűnyírás. Emellett a 

gyalogos átkelés is biztonságosabb lenne. Ennek anyagköltségeihez a falu 

és egyes tagok is hozzájárulnak majd.  

 

 

 

 

 

 

Vértessomló, 2022. február 01. 

      Bús Imre s.k. 

      HE elnök 

 


